
 

 
 

 

Riigikogu keskkonnakomisjoni 

istungi protokoll nr 157 

 
Eesti, videosild Esmaspäev, 21. märts 2022 

 

 

 

Algus 11.10, lõpp 11.25 

 

Juhataja: Yoko Alender (esimees) 

Protokollija: Elise Ernesaks (konsultant) 

Võtsid osa:  

Komisjoni liikmed: Peeter Ernits, Igor Kravtšenko, Natalia Malleus, Andres Metsoja, Timo 

Suslov 

Komisjoni ametnikud: Elle Kaur (nõunik-sekretariaadijuhataja), Vivi Older (nõunik) 

Puudusid: Kaido Höövelson, Heiki Kranich ja Jevgeni Ossinovski 

 

 

Päevakord: 

1. Nädala töökava kinnitamine 

2. Kollektiivne pöördumine "Hoiame Alutaguse loodust - toetame rahvuspargi laiendamist!" 

3. Kollektiivne pöördumine "Laidevahe looduskaitseala laiendamise peatamine. 

Looduskaitseseaduse muudatus - kohalike traditsioonide ja kogukonna mõiste lisamine 

seadusesse" 

 

 

1. Nädala töökava kinnitamine 

Riigikogu keskkonnakomisjoni nädala (21.03.2022-27.03.2022) töökava 

 

Komisjoni istung esmaspäev, 21.03.2022 kell 11.10 

1. Nädala töökava kinnitamine 

2. Kollektiivne pöördumine "Hoiame Alutaguse loodust - toetame rahvuspargi laiendamist!" 

3. Kollektiivne pöördumine "Laidevahe looduskaitseala laiendamise peatamine. 

Looduskaitseseaduse muudatus - kohalike traditsioonide ja kogukonna mõiste lisamine 

seadusesse" 

 

Komisjoni istung teisipäev, 22.03.2022 kell 14.00 

1. Ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni seaduse eelnõu (523 SE)  

 

Otsustati: 

1.1. Kinnitada nädala töökava (konsensus: Yoko Alender, Igor Kravtšenko, Natalia Malleus, 

Timo Suslov). 

 

2. Kollektiivne pöördumine "Hoiame Alutaguse loodust - toetame rahvuspargi 

laiendamist!" 

Yoko Alender ütles sissejuhatuseks, et varasematel keskkonnakomisjoni istungitel 20. 
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jaanuaril ja 8. veebruaril on ära kuulatud pöördumise esitajad, ametnikud ja huvigrupid. 

 

Toimus arutelu komisjoni seisukoha kujundamiseks pöördumises tehtud ettepanekute suhtes. 

Komisjoni liikmed soovitasid Keskkonnaministeeriumil kaaluda rahvuspargi laiendamist, 

kuna ettepanekuala on looduskaitseliselt väärtuslik ja ala riikliku kaitse alla võtmine on 

põhjendatud. Nõustuti Erametsaliidu ettepanekuga, et riigimetsa kasutamist rahvuspargi 

laiendamine oluliselt ei mõjuta ja samuti nõustuti Keskkonnaameti ettepanekuga, et 

erametsade omanikud võiksid ühineda rahvuspargiga soovi korral. 

 

3. Kollektiivne pöördumine "Laidevahe looduskaitseala laiendamise peatamine. 

Looduskaitseseaduse muudatus - kohalike traditsioonide ja kogukonna mõiste lisamine 

seadusesse" 

 

Yoko Alender ütles sissejuhatuseks, et varasemal keskkonnakomisjoni istungil 7. veebruaril 

on ära kuulatud pöördumise esitajad, ametnikud ja huvigrupid. 

 

Toimus arutelu komisjoni seisukoha kujundamiseks pöördumises tehtud ettepanekute suhtes. 

Keskkonnakomisjon arvas, et Laidevahe looduskaitseala laiendamise menetluses tuleks 

keskenduda eelkõige kohalike elanike ja kohaliku omavalitsuse, Riigimetsa Majandamise 

Keskuse ning Keskkonnaameti vahelisele koostööle. Mõiste „kohalik elanik/kogukond“ 

defineerimise kohta tõdeti, et kehtiv seadusandlus määratleb mõistet tehniliste nüansside 

kaudu, näiteks läbi elukoha registreerimise kohalikus omavalitsuses. 

 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt) 

Yoko Alender 

juhataja 

 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt) 

Elise Ernesaks 

protokollija 

 

 

 

 


